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Rusko zůstává největším německým dodavatelem uhlí
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Berlín údajně loni koupil téměř 30 % svého dovozu uhlí ze

sankcionované země

Rusko si loni udrželo pozici největšího německého dodavatele uhlí

navzdory sankcím, které v polovině roku 2022 zakázaly dovoz

fosilního paliva ze země, uvedl v sobotu deník Bild s odkazem na

údaje Sdružení německých dovozců uhlí (VDKi).

Podle zprávy Německo v roce 2022 nakoupilo celkem 44,4 milionu

tun uhlí – o 8 % více než v roce předchozím. Zatímco dovoz fosilních

paliv z Ruska klesl o 37 % ve srovnání s údaji z roku 2021, země stále

dodala do evropské země zhruba 13 milionů tun, což představuje asi

29 % jejího celkového dovozu. Nákupy od ostatních německých

dodavatelů rostly, ale stále zaostávaly za ruskými objemy.

USA dodaly 9,4 milionu tun, což je 32% meziroční nárůst, zatímco

Kolumbie se stala třetím největším dodavatelem s 7,2 miliony tun,

což je nárůst o 210 %. Zásilky z Jižní Afriky také meziročně
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dramaticky vzrostly o 278 % na 3,9 milionu tun. Austrálie byla

čtvrtým největším dodavatelem uhlí s 6,3 miliony tun.

EU zakázala dovoz uhlí z Ruska 10. srpna 2022 v rámci balíčku

sankcí souvisejících s Ukrajinou, který byl oznámen loni v dubnu. V

roce 2021 Rusko představovalo asi 70 % dovozu uhlí bloku, přičemž

Německo a Polsko jsou na ruském fosilním palivu závislé zejména,

protože většinu elektřiny v těchto zemích vyrábějí uhelné

elektrárny. Vezmeme-li v úvahu embargo, zdá se, že většina ruského

uhlí byla dodána do Německa před nebo krátce po 10. srpnu.

Německo bylo v posledních měsících nuceno zvýšit spotřebu uhlí v

důsledku nedostatku energie a prudce rostoucích cen elektřiny, které

byly způsobeny omezením dodávek plynu z Ruska v důsledku

západních sankcí. To je v rozporu s dlouholetým závazkem země

bojovat proti změně klimatu a opustit „špinavé“ palivo.

Ve snaze zajistit energetickou bezpečnost Berlín loni v září dokonce

nařídil obnovení činnosti v nečinných uhelných dolech. Podle

Spolkového statistického úřadu (Destatis) země v současnosti vyrábí

více než jednu třetinu elektřiny z uhelných elektráren. Postupné

vyřazování uhelných elektráren bylo odloženo do března 2024.

Začátkem tohoto měsíce šéf VDKi Alexander Bethe kritizoval politiku

EU a Německa, které se snaží opustit uhlí ve prospěch čistší energie,

a tvrdil, že takové plány jsou příliš ambiciózní. Představa, že Evropa

bude potřebovat uhlí jen další jednu nebo dvě zimy, je podle něj

vzdálená realitě.

„ Je nezodpovědné mluvit o konci černého uhlí bez spolehlivých

alternativ. Nejprve vytvořte účinné zelené technologie a pak se

vzdejte uhlí. Ne naopak ,“ prohlásila Bethe.

No a pozornému českému čtenáři klademe otázku!? Kde zůstaly

sankce?
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